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Referat af generalforsamling i 

Aabenraa Byhistoriske Forening, 

Torsdag den 23. marts 2023 på Folkehjem 
 

1. Valg af dirigent: 

Charlotte Helt Brunsgaard blev foreslået og valgt. Hun konstaterede herefter, at 

generalforsamlingen var indkaldt til tiden (23. februar 2023) og dermed lovligt. 

2. Beretninger:  

Foreningens formand, Randi Hadberg Nielsen, aflagde beretning på foreningens 

vegne, og kunne indledningsvis oplyse, at antallet af personlige medlemmer er steget 

fra 755 til 782 i løbet af 2022. Antallet af virksomhedsmedlemmer er uændret – nemlig 

72. 

Hun kom vidt omkring i hendes beretning, som senere kan læses på forenings 

hjemmeside. Især takkede hun de mange frivillige for deres arbejde i foreningen. 

Beretningen blev efterfølgende godkendt af generalforsamlingen. 

Bagefter aflagde formanden for bevaringsfonden, Svend Petersen, beretning på 

fondens vegne. Han kom blandt andet ind på fondens arbejde for at bevare de 

arkitektoniske værdier i Aabenraa, og nævnte to aktuelle sager – nemlig planerne om 

at nedrive det tidligere Hotel Hvide Hus og erstatte det med et højhus, samt planerne 

om et fremtidigt byggeri på det grønne område ved Nørreport. 

Det fik Lars Henningsen til at konstatere, at fondens holdning til Hotel Hvide Hus 

projektet er klar, nemlig at den nuværende bygning bør bevares på grund af dens 

arkitektoniske værdier. Til gengæld efterlyste han fondens holdning til byggeplaner 

ved Nørreport. 

Svend Petersen svarede at byggeriet i Nørreport endnu ikke har været diskuteret i 

bestyrelsen, men pointerede, at fonden hele tiden har haft den politik, at gadeforløb 

og bygningshøjder i Aabenraa bør bevares, som de er. 

Fondens beretning blev ligeledes godkendt på generalforsamlingen. 

3. Regnskabsaflæggelse 

Kasserer Werner Sternberg fremlagde regnskaberne for både foreningen og fonden. 

Aabenraa Byhistoriske Forening: 

Foreningens regnskab løb rundt og udviser et overskud på 30.532 kr. 
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I dette er der inkluderet at bestyrelsen har hensat 50.000 kr. til bevaringsfonden. 

Økonomien løb kun rundt på baggrund af det store frivillige arbejde i slotscafeen, 

møllevedligeholdelse og udbringning af bøgerne. 

Den største udfordring er prisstigninger, hvor udgaven af Historier fra Bybakken stiger 

med 20.000 kr. over 2 år. 

Bevaringsfonden: 

Fondens regnskab udviser et overskud på 128.629 på baggrund af 3 støttebeløb i 

2022:  

• 50.000 kr. fra Aabenraa Kommune 

• 50.000 kr. fra Byhistoriske Forening 

• 10.000 kr. fra Erik Skifter Andersen fond. 

 

115.914 kr. af overskuddet bliver overført til Fondskapitalen og er dermed øremærket 

bevaringsarbejdet. 

Begge regnskaber blev godkendt af generalforsamlingen. 

4. Fastsættelse af kontingent 

Bestyrelsen foreslog at kontingentet for privatpersoner hæves til 200 kroner årligt på 

baggrund af de stigende udgifter til trykning af Historier fra Bybakken. 

Dette forsalg blev godkendt af generalforsamlingen. 

Virksomhedsmedlemsskabet vil fortsat koste 500 kroner årligt. Det bruges til at 

finansiere arkitekthjælp til ejere af bevaringsværdige huse, og på dette punkt har det 

ikke været stigende udgifter. 

5. Indkomne forsalg: 

Der var ikke indkommet nogen forslag. 

6. Valg til bestyrelsen: 

Charlotte Helt Brunsgaard, Steen Valentin og Erik Dahlgren var på valg. De modtog 

alle genvalg og blev også genvalgt af generalforsamlingen for to år. 

7. Valgt af suppleant 

Bente Staugaard blev genvalgt for et år. 

8. Valg af revisor: 

Jørgen Cleeman blev genvalgt for en periode på to år. 

Generalforsamlingen godkendte også, at bevaringsfondens aftale med 

statsautoriseret revisor Lars Duiesberg Jørgensen hos Revisionscentret forlænges med 

yderligere et år. 



2023-03-23 generalforsamling i Aabenraa Byhistoriske forening - referat bs.docx 

9. Eventuelt 

Der var ingen bemærkninger fra generalforsamlingen under punktet Eventuelt. 

- o O o  - 

Efterfølgende holdt bestyrelsen et kort konstituerende møde, hvor Randi Hadberg 

Nielsen blev genvalgt som formand, Charlotte Helt Brunsgaard blev genvalgt som 

næstformand og Werner Sternberg blev genvalgt som kasserer. 

Alle andre fortsætter i deres funktioner. 

 

Referatet godkendt 27-3-2023 

Bente Staugaard 

Referent 

 Charlotte Helt Brunsgaard 

Dirigent 

 

 


